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Protokół 

z posiedzenia Komisji ds. Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 
Ochrony Środowiska 

z dnia 7 grudnia 2022 r.  
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Protokół 

z posiedzenia Komisji ds. Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 
Ochrony Środowiska Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 7 grudnia 2022 roku pod 
przewodnictwem p. Mirosława Gromka - Przewodniczącego Komisji. 

Obecni na posiedzeniu Członkowie Komisji: 

W posiedzeniu Komisji w dniu 7 grudnia 2022 r. wzięło udział 6 członków Komisji, lista 
obecności dołączona do protokołu. /Radny p. Krzysztof Laska przybył w trakcie trwania 
posiedzenia Komisji /. 

Spoza Komisji udział w posiedzeniu wzięli: 

1. Skarbnik Miasta-p. Anna Wilczyńska. 

2. Dyrektor Wydziału RG-p. Małgorzata Rosińska. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia oraz  ustalenie porządku obrad. 

2. Projekt budżetu na 2023 r. – analiza i wypracowanie wniosków. 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na XLIII sesję Rady Miasta. 

4. Sprawy różne. 

AD 1 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek dokonał otwarcia posiedzenia Komisji w dniu 
23 czerwca 2022 r. Po przywitaniu zebranych i stwierdzeniu quorum Przewodniczący 
Komisji przedstawił proponowany porządek obrad który został przyjęty: 
5 głosami ,,za”, 0 głosów ,,przeciw” przy 0 głosach ,,wstrzymujących się”. 

AD 2 i 3  

Przewodniczący Komisji zaproponował łączne procedowanie pkt 2 i3 

Projekt budżetu miasta na 2023 r.  

Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 
b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 

Mazowiecka na lata 2022-2035.  
c) zmieniająca  uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

w 2022 roku. 
d) w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 

2022. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska przedstawiła projekty chwał oraz omówiła  
autopoprawki. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk zadał pytanie czy miasto jest zobowiązane do 
przeprowadzania audytu energetycznego. 

Radny p. Krzysztof Laska spytał czy audyt energetyczny będzie uwzględniał bieżące 
informacje oraz przewidywane oszczędności związane ze zużyciem energii po 
wprowadzeniu modernizacji oświetlenia. 
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Dyrektor Wydziału Rozwoju Gospodarczego p. Małgorzata Rosińska wyjaśniła jakie 
informacje zawiera audyt energetyczny. 

Radny p. Stanisław Dylewski wyraził zdanie, że miasto od dawna powinno mieć 
zmodernizowane oświetlenie uliczne. Zaznaczył, iż wymiana oświetlenia ulicznego na 
ledowe będzie stanowić oszczędność zużycia energii oraz zmniejszenie się kosztów 
ponoszonych na ten cel. Radny p. Stanisław Dylewski powiedział o korzyściach jakie miasto 
Ostrołęka zyskało po przeprowadzeniu modernizacji oświetlenia. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek spostrzegł, że w miejskim oświetleniu 
ulicznym są zastosowane różnego rodzaju żarówki co komplikuje możliwość szybkiej 
wymiany żarówek na ledowe. 

Dyrektor Wydziału RG p. Małgorzata Rosińska powiadomiła, że warunkiem ubiegania 
się o dofinansowanie zewnętrze jest udokumentowana podstawa czyli audyt energetyczny 
w przypadku sprawy modernizacji oświetlenia ulicznego. 

Radny p. Krzysztof Laska zwrócił uwagę na różne opcje dostępne w oświetleniu 
ulicznym ledowym, które będzie trzeba dopasować do funkcjonowania miasta. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk spytał czy oświetlenie uliczne ledowe będzie dawało 
możliwość segmentowego uruchamiania światła. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek wyjaśnił, że każda lampa uliczna będzie 
zdalnie sterowana dzięki wbudowanemu programatorowi. Dodał, że takie rozwiązanie jest 
kosztowne. 

Radny p. Stanisław Dylewski podkreślił, że wymianę oświetlenia ulicznego można 
przeprowadzać etapowo. 

Radna p. Beata Herman poprosiła o przytoczenie wariantów zawartych w audycie 
energetycznym. 

Dyrektor Wydziału RG p. Małgorzata Rosińska udzieliła informacji o trzech wariantach, 
o których mowa w audycie energetycznym.  

Radny p. Stanisław Dylewski zauważył, że wielokrotnie w swoich wypowiedziach 
sugerował, aby miasto przystąpiło do programu, z którego można otrzymać dotacji na 
wymianę oświetlenia ulicznego. Nadmienił, że koszty poniesione w związku z modernizacją 
oświetlenia uliczne zwrócą się po trzech latach przy założeniu skorzystania z dotacji, gdzie 
miasto wnosi 30 % wkładu własnego. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek wyraził zdanie, że po upłynięciu co 
najmniej 6 lat będzie możliwy zwrot kosztów poniesionych w związku z modernizacją 
oświetlenia ulicznego. 

Radny p. Krzysztof Laska powiedział, że byłaby możliwość wcześniejszego 
modernizowania oświetlenia ulicznego, gdyby władze miasta od kilku lat nie ubiegały się 
zewnętrzne środki finansowe na realizacje wielu kosztownych przedsięwzięć. 

Radny p. Stanisław Dylewski spostrzegł, że inwestycje powinny być wykonywane w 
kolejności zależnej od korzyści, jakie dana inwestycja przyniesie miastu. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek wtrącił, że miasto nie jest w stanie 
przystępować do wszystkich pojawiających się programów ze względu na ograniczone 
środki pieniężne w budżecie miasta. Dodał, że każdy mieszkaniec miasta w inny sposób 
postrzega potrzebę wykonanie poszczególnej inwestycji. Spostrzegł, że duży wpływ na 
obecną sytuacje samorządu ma ogólnoświatowy kryzys. 
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Radny p. Stanisław Dylewski poruszył kwestie: budowy, finansowania oraz utrzymania   
Muzeum Dom Rodziny Pileckich.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do wypowiedzi radnego p. 
Stanisława Dylewskiego wytłumaczyła sposób funkcjonowania MDRP, a także ilość środków 
pieniężnych przekazanych z różnych źródeł na budowę tego obiektu  

Radna p. Beata Herman zwróciła się do Przewodniczącego Komisji p. Mirosława 
Gromka o uporządkowanie dyskusji i udzielanie głosu radnym po zgłoszeniu się do dyskusji 
w formie podniesienia ręki. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk zgadzając się z wypowiedzią radnego p. Stanisława 
Dylewskiego stwierdził, że podczas wyboru inwestycji do realizacji radny zwróciłby uwagę 
na współczynnik ekonomiczny z wykonania danej inwestycji. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek spytał czy wydatki niewygasające 
niewykorzystane w tym roku są przeniesione na kolejny rok budżetowy. 

Radny p. Krzysztof Laska pytał czy istnieją oszczędności w budżecie miasta, które 
zostaną przeniesione na przyszły rok. Zadał pytanie czy jest możliwość zmiany uchwały w 
sprawie. wysokości zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Radny p. Stanisław Dylewski poruszył temat: deficytu budżetu miasta; pożyczki 
udzielonej Zakładowi Gospodarki Komunalnej na zakup węgla na sezon grzewczy 
jednocześnie zadając pytanie czy opłaty mieszkańców miasta za zużycie energii cieplnej 
będą przeznaczone na pokrycie pożyczki dla ZGK. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała na pytania Przewodniczącego 
Komisji p. Mirosława Gromka oraz radnego p. Krzysztof Laski oraz odniosła się do 
wypowiedzi radnego p. Stanisława Dylewskiego. 

Radny p. Stanisław Dylewski zadał pytanie czy opłaty mieszkańców miasta za zużycie 
energii będą stanowić zysk dla ZGK. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska ustosunkowała się do wypowiedzi radnego p. 
Stanisława Dylewskiego zwracając uwagę na przygotowany dokument tj. audyt 
energetyczny, który otrzymają Radni Miasta do analizy. 

Radny p. Stanisław Dylewski wyraził zdanie, że spółka miejska będąc w złej kondycji 
finansowej w pierwszej kolejności powinna szukać oszczędności w organizacji pracy 
przedsiębiorstwa, a nie dawać podwyżki pracownikom i w tym samym czasie szukać 
pomocy finansowej w budżecie miasta. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek powiedział, że aktualnie przybywa co 
raz to więcej obowiązków co wiąże się z potrzebą powiększenia kadry pracowniczej. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk zapytał czy miasto aktualnie musiałoby zaciągać kredyt, 
jeśli nie przekazałoby Zakładowi Gospodarki Komunalnej 9 mln zł. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że nie zostały przeprowadzane 
symulacje z tym związane. 

Radny p. Stanisław Dylewski przypomniał, że przed połączeniem spółki ZGK ze spółką 
ZEC zapewniano, że będzie to jedna, ale samowystarczalna spółka. 

Radny p. Krzysztof Laska powiedział, że w ostatnim czasie ZGK było w ciężkiej sytuacji 
finansowej więc dokonanie zakupu węgla na sezon grzewczy było możliwe jedynie po 
wsparciu miasta. Zaznaczył, że koszty wykupienia emisji CO2 ciągle rosną a dochody z 
opłat mieszkańców są potrzebne na bieżące wydatki. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska powiedziała, że łączenie spółek zaczęto 
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planować w 2021 roku, więc na tamten moment nie było wiadome jak będzie wyglądała 
sytuacja na rynku. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk poruszył temat podwyżek taryf za zużycie ciepła, stwierdził, 
że po tym ZGK będzie miało wyższe przychody, więc kolejny zakup węgla będzie mogły się 
odbyć beż kolejnego wsparcia finansowego miasta. 

Radna p. Beata Herman poruszyła również temat podniesienia opłat za zużycie ciepła 
w Spółdzielni Mieszkaniowej Nasz Dom. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk wyjaśnił, że informacja pojawiła się w zasobach, aby 
sprostować mieszkańcom nieprawdziwą wiadomość, która ukazała się na portalach 
społecznościowych. Zaznaczył, że po zasięgnięciu informacji od Prezesa ZGK okazało się, 
że Spółdzielnia została objęta rekompensatą rządową, więc podwyżka będzie dużo 
mniejsza niż ogłoszono. 

Radna p. Beata stwierdziła, że takie czyny wzbudziły wśród mieszkańców panikę i 
niepokój. 

Więcej głosów nie było. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek w związku z powyższym poddał pod 
głosowanie celem zaopiniowania kolejno projekty uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

Komisja w głosowaniu: 4 głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 2 głosami 
„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 
Mazowiecka na lata 2023-2038. 

Komisja w głosowaniu: 4 głosami „za” 0 głosami „przeciw” oraz 2 głosami 
„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  
w 2022 roku 

Komisja w głosowaniu: 4 głosami „za”, 0 głosami „przeciw: oraz 2 głosami 
„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

d) w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 
2022 

Komisja w głosowaniu 5 głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 1 głosem 
„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2023 rok 

Komisja w głosowaniu 4 głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 2 głosami 
„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

b) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  
Ostrów Mazowiecka na lata 2023-2028 

Komisja w głosowaniu 4 głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 2 głosami 
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„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  
w przedstawionym kształcie.”’ 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miasta  
Ostrów Mazowiecka na 2023 r. 

Komisja w głosowaniu 6 głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 0 głosami 
„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

 

Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2022 r. 

Radny p. Stanisław Dylewski przypomniał, że mimo zgłoszeń, na ul. Kościuszki: wciąż 
występują zastoje wody na wyjazdach; asfalt w dwóch miejscach posiada pęknięcia;  
przystanki przy tej ulicy są niezadaszone. Radny zaznaczył, że zawiadamiał o tym jednak 
nic w tym kierunku nie uczyniono. Został również poruszony temat ronda NSZZ 
„Solidarność”, na którym kierowcy przejeżdżają przez jego środek. 

Dyrektor Wydziału RG p. Małgorzata Rosińska poinformowała, że przed wjazdem na 
rondo widnieje oznakowanie pionowe. Zaznaczyła, że jest to rondo przejazdowe również 
dla ciężarówek, więc nie ma możliwości, aby cokolwiek stało na jego środku. 

AD 4 

Sprawy różne. 

Brak głosów w dyskusji. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący Komisji 

Mirosław Gromek 

Sporządziła: 

Magdalena Pazik – pomoc administracyjna 

Katarzyna Kowalczyk – pomoc administracyjna (stażystka) 


